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-1-     Raadsinformatiebrief BCA besluit 

afschaffing tarief tuinafval  

 
 
 
Geachte griffier,  
 
We vragen u vriendelijk om deze brief door te sturen naar uw gemeenteraadsleden. 
 
Besluit BCA 16 mei 2019: tarief tuinafval milieustraten afschaffen 
De Bestuurscommissie Afvalinzameling Land van Cuijk en Boekel (BCA) heeft in haar vergadering van 16 
mei 2019 besloten het tarief voor tuinafval af te schaffen. Dit besluit is genomen vanuit een integrale 
benadering en rekening houdend met toekomstige ontwikkelingen. Het tarief voor tuinafval dat per 1 
augustus 2018 op de milieustraten wordt geheven, wordt per 1 augustus 2019 afgeschaft. De BCA wil het 
tarief voor tuinafval zo snel mogelijk afschaffen. De implementatie van deze wijziging kan op zijn vroegst 
1 augustus a.s. worden afgerond. Daarnaast is dat een logische datum, exact 1 jaar na invoering van het 
tarief.  
 
Het tarief dat per 1 augustus 2018 is ingevoerd dan wel verhoogd op andere afvalstromen wordt 
gehandhaafd. Het gaat dan om: 

 Het ingevoerde tarief van € 7,50 tot ½ m3 (en € 15,- van ½ m3 tot 1 m3, etc.) voor A en B hout, 
gips, grond, puin en harde kunststoffen 

 het verhoogde tarief voor reeds betaalde stromen (grof restafval, dakleer en C-hout) naar € 15,- 
tot ½ m3 

 het verhoogde tarief voor de inzameling van grof huishoudelijk afval op afroep naar € 16,- tot ½ 
m3 

 
Per 1 augustus 2018 wordt op de (mini)milieustraten een tarief geheven voor het aanbieden van 
enkele recyclebare afvalstromen. Over het tarief voor tuinafval is sinds de invoering veel te doen 
geweest. De discussie over het betalen voor tuinafval was, mede gezien de maatschappelijke 
aandacht, niet van tafel en stond opnieuw op de agenda voor de BCA. Door de gemeente Boxmeer en 
Grave waren eind 2018 unaniem moties aangenomen om het aanbieden van tuinafval weer gratis te 
maken. 
 
Bij de invoering van de tarieven heeft de BCA de afweging gemaakt tussen service voor inwoners en het 
principe ‘de aanbieder betaalt’. Vaak wordt gedacht dat grondstoffen die te recyclen zijn altijd geld 
opleveren. Dit is lang niet altijd het geval. Aan de verwerking van de in deze brief genoemde stromen zijn 
netto kosten verbonden, terwijl ze wel volledig gerecycled kunnen worden. Dit geldt ook voor tuinafval. 
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De verwachting is dat deze kosten in de toekomst verder zullen toenemen. Desondanks is afvalscheiding 
zowel financieel als milieukundig bezien voordeliger dan het als restafval te moeten verbranden.  
 
Bij de besluitvorming omtrent de tariefinvoering heeft de BCA rekening gehouden met resultaten uit 
landelijk onderzoek. Hieruit is gebleken dat, als er al sprake is van illegale dumpingen door 
tariefinvoering of –verhoging, dit een tijdelijk effect is. Na 2 tot 4 maanden zou het aantal dumpingen in 
dat geval weer op het niveau van vóór de prijsmaatregel komen. Zoals in de raadsinformatiebrief van 28 
januari 2019 is vermeld bleek vooralsnog op dat moment uit monitoringen bij diverse gemeenten dat het 
aantal dumpingen per 1 augustus 2018 niet was toegenomen. 
 
Waarom dit besluit? 
Om inwoners gemotiveerd en betrokken te houden bij afvalscheiding zou, met uitzondering van (grof) 
restafval, dakleer en C-hout, het meest wenselijk zijn dat afval ‘gratis’ (niet direct belast, maar via de 
afvalstoffenheffing) aangeboden kan worden. We werken tenslotte samen aan de ambitie om in 2030 
100% afvalscheiding te realiseren. 
 
Evaluatie 
In bijgevoegde memo wordt het aanbieden van tuinafval in relatie tot de invoering van het tarief 
geëvalueerd. Belangrijkste punten uit de evaluatie zijn: 
 

1. Bezoekersaantallen op de groenstraat en milieustraten zijn gedaald 
Per 1 augustus 2018 is een duidelijke afname van het aantal bezoekers waarneembaar. In de eerste 4 
maanden van 2019 zijn de bezoekersaantallen bijna 50% minder dan in dezelfde periode in 2018. Dit is 
nader te specificeren in: 

 minimilieustraten 56% minder bezoekers 

 groenstraat Haps 49% minder bezoekers 

 milieustraat Haps 46% minder bezoekers 
 
Minder bezoekers betekent ook minder aangeboden afval en dus minder inkomsten. Daarentegen zijn 
de logistieke- en verwerkingskosten ook afgenomen (prijs per ton). 
 

2. De tariefinvoering levert substantieel minder inkomsten op dan verwacht 
Wanneer de inkomsten in de periode 1 augustus 2018 tot en met februari 2019 geëxtrapoleerd worden 
naar een heel jaar zijn de totale inkomsten aan de poort € 210.000,- hoger dan in 2017. Verondersteld 
wordt dat hiervan € 54.000,- toe te rekenen is aan de verhoging van het tarief voor grof restafval, 
dakleer en C-hout van € 12,- per ½ m3 naar € 15,- per ½ m3.  
 
Het restant dat toe te rekenen is aan de tariefinvoering op de recyclebare afvalstromen bedraagt 
€ 156.000,-. Door minder aanbod van deze stromen zijn de opbrengsten een factor 3 lager dan begroot.  
 

3. De tariefinvoering heeft een negatief effect op het afvalscheidingsgedrag van inwoners 
Het huidige succes van de BCA op milieugebied is voor een belangrijk deel te danken aan het onbelast 
gescheiden kunnen aanbieden van herbruikbare afvalstromen, zoals een 0-tarief op gft-afval (gratis 
aanbieden van recyclebare stromen). De doelstelling 100% afvalscheiding en de transitie naar de 
circulaire economie zal niet gerealiseerd kunnen worden zonder onze inwoners. 
 
Inwoners laten betalen voor stromen die ze als waardevol/nuttig beschouwen kan zeer demotiverend 
werken. Het komt (nog steeds) wekelijks voor dat bezoekers aan de poort rechtsomkeer maken. 
Wekelijks vinden aan de poort met IBN milieustraatpersoneel discussies plaats over het tarief.  
 

4. Ontwikkeling in dumpafval 
De terugkoppeling van de gemeentelijke buitendiensten geeft een verschillend beeld. Zo geeft een 
gemeente aan dat de mate van illegale dump gelijk gebleven is, terwijl andere gemeenten aangeven dat 
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dit toegenomen lijkt te zijn. Dit is in tegenstelling tot het eerder genoemde landelijk onderzoek. In de 
meeste gevallen is geen feitelijke onderbouwing gegeven van aantal dumpingen, tonnages en soort 
afval. 
 

5. Er wordt meer gft-afval aangeboden en de verwerking van gft is duurder dan van tuinafval 
De hoeveelheid gft-afval dat in gft-containers (kliko’s) aan huis wordt ingezameld, is per 1 februari 2017 
toegenomen. Deze hoeveelheid is per 1 augustus 2018 verder toegenomen. Van oudsher is het 
composteren van gft-afval een stuk duurder dan het composteren van tuinafval. Dit komt vooral door de 
exploitatiekosten (tuinafval composteren in buitenlucht en gft-afval composteren in tunnels of hallen). 
Naar verwachting nemen deze kosten in de toekomst verder toe. Daarnaast is de kwaliteit van 
tuinafvalcompost ook beter dan dat van gft-afvalcompost, waardoor compost gemaakt van tuinafval een 
hogere (markt)waarde vertegenwoordigd. 
 
Monitoring 
De maanden augustus tot en met december van 2019 gebruiken we om het effect van het afschaffen van 
het tarief op tuinafval te monitoren. We monitoren de bezoekersaantallen, tonnages van de diverse 
afvalstromen en verzoeken de gemeentelijke buitendiensten om het aantal en soort dumpingen te 
blijven monitoren. 
 
Financiële consequenties 
De afschaffing van het tarief op tuinafval per 1 augustus 2019 heeft financiële consequenties voor de 
begroting BCA 2019. In de 2e bestuursrapportage wordt hiervoor een analyse gemaakt.    
 
Daarnaast wordt geanalyseerd welke consequenties dit heeft voor de begroting BCA 2020, zodat 
daarmee bij de vaststelling van de bijdrage aan de BCA en vervolgens de vaststelling van de 
afvalstoffenheffing rekening gehouden kan worden. De BCA onderzoekt momenteel de 
mogelijkheden om stijging van de bijdrage aan de BCA in 2020 te beperken. Hierbij valt te denken aan 
minder vaak inzamelen van gft-afval in de wintermaanden, omdat er in die maanden ook minder 
aanbod van gft-afval is. Overigens wordt niet verwacht dat hierdoor in de wintermaanden weer meer 
etensresten in het restafval zullen komen, omdat er door de lagere omgevingstemperatuur geen tot 
weinig geuroverlast zal zijn. 
 
Tot slot 
Nadat wij u geïnformeerd hebben over dit besluit informeren wij ook de inwoners. De kans bestaat dat 
inwoners op basis van dit nieuws hun groenafval nog even laten liggen en dit pas ná 1 augustus 2019 
aanbieden. Toch willen we ook de inwoners direct over dit besluit informeren. 
 
Heeft u nog vragen? 
Neem gerust contact op met uw bestuurder in de Bestuurscommissie Afvalinzameling Land van Cuijk en 
Boekel dan wel uw verantwoordelijke ambtenaar. 
 
  
Hoogachtend, 
De Bestuurscommissie Afvalinzameling Land van Cuijk en Boekel 
namens deze, de voorzitter, 
 

 
De heer G.M.P. Stoffels 


